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بادئ ذي بدء الحمد لله الري ًفقني إلى انجاش ىرا العمل المخٌاضع زاجٍت منو الإفادة 

 حسضى ًلك الحمد بعد السضا. ، فٍا زبً لك الحمد حخىًالاسخفادة 

كما أحقدم بأسمى عبازاث الشكس ًالخقدٌس لأسخاذي المشسف الدكخٌز "بدزان مساد "، 

 الري زافقني بخٌجٍياحو ً وصحو طٍلت المدة التي اسخغسقخيا لإتمام ىرا البحث.

 وفعنا الله بعلمو ً جصاه عنا خير الجصاء.

كل مه ساعدوً مه قسٌب أً مه بعٍد لإتمام  كما أحٌجو بالشكس إلى لجنت المناقشت ً إلى

ىرا العمل المخٌاضع.



 

 :أىدي ثماز جيدي ً عملً المخٌاضع إلى

   :مه وصلج في حقيما اٌَخين الكسيمخين في قٌلو حعالى        

                  . 

 .إلى ًالدي الكسيمين أبً ً أمً

 ً إلى ًالدٌو الكسيمين. ،إلى "شًجً العصٌص" حفظو الله 

 إيمان، خالدة، سفٍان ،مسحضى. :إلى أخٌاحً ً إخٌحً 

مسشًق. ، إلى كل عائلت عبد السلام ،  مصطفاًي
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:

Résumé.

Le rôle du juge administratif, et son intervention afin d’assurer un équilibre entre les parties 

et l’administration, c’est un effet des privilèges par l’administration, ces privilèges sont 

donnés la nature particulière de la procédure administrative, et qui a toujours survient entre 

deux non-parallèles. Et bien sûr, ce sont des privilèges qui représentent des manifestations 

d’un déséquilibre entre les parties et l’administration et que de l’administration, y compris la 

possession de documents administratifs, de restreindre direct. 

C’est ce qui le rend plus facile à comparer avec le plaideur et le défendeur est le demandeur. 

Et que le juge administratif intervient en vertu des pouvoirs qui lui sont accordés en vue de 

rétablir l’équilibre entre eux, et que ce soir au cours d’une affaire sous le rôle de la 

procédure et substantielle, ou est jugée en vue d’assurer application des dispositions et des 

décisions judiciaires à l’encontre des administrateurs.  

Mots-clés : Le rôle du juge administratif, plaideur et d’administration.       

     

Summary. 

The role of the administrative judge, and his intervention in order to ensure a balance 

between the litigants and the administration, the result of the privileges enjoyed by the 

administration, these privileges are given the special nature of the administrative 

proceedings, and that always arise between two non-parallel, and of course these are 

privileges that represent manifestations of an imbalance between  the litigants and the 

administration and anong including position of  administrative documents, restricting 

directly. And this is what makes it casy compared with the litigant, it is the defendant and 

the plaintiff. And therefore interfere with the administrative judge under the powers granted 

to him in order to restore the balance between them, and whether it be during the course of a 

case under the procedural and substantive role, or is adjudicated in order to ensure 

implementation of the provisions and judicial decisions against of administration. 

Keywords : The role of the administrative judge, litigant and of administration.


